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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  7 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 6/2012 
Caràcter: ordinària 
Data: 9 de juliol 2012 
Horari: 19.35 h a 21.15 h 
Lloc: Centre Cívic de Torre-romeu 
 
 
Assistents 
 
Ricard Estrada Moreno, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Micaela Sánchez Martínez, vocal del PSC 
José Medina Partido, vocal del PSC 
Manuel Moya Moya, vocal de l’AV de Torre-romeu 
Antonia Verdugo Ruiz, vocal de les entitats culturals 
Houcine Karzazi El Hach, vocal de les entitats culturals 
Josefa Garcia Salvador, vocal de les entitats de comerciants 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Cristòbal Guillén Rivera, tècnic d’Espai Públic  
Eva Vives Abella, tècnica de territori del Districte  
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Maria Aguilar Moreno, vocal del PSC 
Joaquín Morales Elena, vocal del PSC 
Ángela García Camacho, vocal de les entitats de gent gran 
Bohoreh Kebbeh Sansireh, vocal del grup altres entitats 
Ahmed El Ghailny Gailn, vocal del grup altres entitats 
Jordi Nogués Carbonell, vocal dels centres d’atenció primària 
 
Excusen l’absència: 
 
Ramon Burgués Salse, president 
Maria Teresa Santiago Quero, vocal de les entitats de gent gran 
Xavier Gómez Vidal, vocal de les entitats juvenils 
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Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Mesures d’estalvi energètic (2009-2012). 
3. Informació dels representats en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
4. Comunicacions. 
5. Torn obert de paraules. 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el senyor Ricard Estrada Moreno, vocal 
regidor de la llista més votada de la ciutat, que presideix la sessió d’acord amb l’esmentat 
article, en substitució del president, el senyor Ramon Burgués Salse, declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

L’acta de la sessió anterior del 28 de maig s’aprova per unanimitat dels assistents, per 
votació ordinària. 

 
 
2. Mesures d’estalvi energètic (2009-2012) 
 

El vocal regidor de la llista més votada de la ciutat delegat del Districte 7, el Sr. Ricard 
Estrada Moreno, excusa l’absència del regidor el Sr. Ramon Burgués, i dóna la paraula 
el Sr. Cristòbal Guillén, tècnic d’Espai públic. 
 
Arran de les contínues pujades de les tarifes dels últims anys (11% acumulat en 6 
mesos del 2012; això suposa que es dobla el preu en poc més de 6 anys) ens veiem 
obligats a actuar immediatament per compensar l’augment de despesa. 
 
Sabadell ja va començar a treballar en la línia d’eficiència energètica fa aproximadament 
15 anys, amb la implantació de sistemes d’eficiència en l’enllumenat, la telegestió de les 
calefaccions a les escoles i d’altres actuacions. 
 
L’any 2009 i 2010 s’impulsen les actuacions en matèria d’estalvi i eficiència energètica 
amb el impuls econòmic dels Fons Estatals FEIL i FEOSL. 
 
Al mateix temps, es designa un responsable en matèria d’eficiència energètica (Gestor 
Energètic) totalment destinat a localitzar i executar accions que ens permetin estalviar. 
 
Actuacions que ha dut a terme l’Ajuntament de Sabadell: 
 

• Renovació de tot l’enllumenat a 7 zones de la ciutat de Sabadell. 
• Correcció de les emissions cap a l’hemisferi superior i reducció de potència de 

l’enllumenat. 
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• Substitució de quadres de comandament amb incorporació de regulació de flux 
en diverses zones de la ciutat i la Gran Via. 

• Treure el màxim rendiment dels sistemes de regulació de flux optimització de 
l’horari de funcionament de l’enllumenat públic. 

• Instal·lació de l’ordre de 1000 punts de llum LED a diverses zones com el Parc 
Catalunya, Gran Via, Parc Taulí, etc. 

• Instal·lació de reactàncies electròniques amb regulació de flux. 
• -Instal·lació de telegestió punt a punt via ràdio. 

 
En l’àmbit de la mobilitat, la renovació del 100% de les òptiques dels semàfors amb 
tecnologia LED a la ciutat fet que ha suposat un gran estalvi. 
 
A més assenyalar que l’Ajuntament de Sabadell disposa d’11 vehicles elèctrics que no 
emiteixen CO2. 
 
Dins l’àmbit dels equipaments municipals les actuacions que s’han dut a terme són 
instal·lació de bateries de condensadors en equipaments, la instal·lació Geotèrmica a 
Cal Marcet, Vapor Codina i Complex Alexandra. 
 
S’han apagat les il·luminacions decoratives com la de la Biblioteca Vapor Badia, que ha 
suposat un estalvi anual de 37.669 kWh 6.818 kg CO2. També l’enllumenat interior de 
les màquines de vènding. 
 
Optimització dels horaris de neteja als equipaments, així com la contínua comunicació 
amb la contractista per millorar els hàbits energètics i l’optimització mitjançant auditoria 
dels centres cívics i biblioteques per optimitzar els espais oberts al públic segons la 
demanda real. 
 
L’estalvi energètic NO comporta una disminució de la qualitat del servei.  
 
Aquestes actuacions a la ciutat s'emmarquen dintre del l’Estratègia del canvi climàtic 
2008-2012, l’Oficina local de l'energia i l’Agenda 21+10 Local. 
 
Per últim, el Sr. Ricard Estrada Moreno, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat, 
assenyala que l’energia és un element clau perquè funcionin les coses i actualment és 
molt cara i el seu preu tendeix a incrementar-se encara més. Hem de mentalitzar-nos 
tots del cost que representa, i mirar de fer-ne un bon ús. Hauríem de saber quina 
potència tenim contractada ja que moltes vegades tenim una més elevada de la 
necessària i hem de pensar que la contractació és una despesa fixa, la consumeixis o 
no. 
 
L’Ajuntament de Sabadell ha treballat per tal de poder fer un consum moderat, 
racionalitzat i prioritzant les necessitats. A través de l’escola s’ha ensenyat/conscienciat 
els joves sobre el tema del reciclatge i ara s’haurà de fer també sobre el tema de 
l’energia. 

 
S’obre el torn de paraules: 
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El Sr. Houcine Karzazi El Hach, vocal de les entitats culturals pregunta on s’ha de dirigir 
en cas que no estigui conforme amb la facturació de la llum. 
 
El Sr. Ricard Estrada li fa saber que hauria de reclamar a la companyia que tingui 
contractada o també pot dirigir-se a l’oficina del consumidor o a l’oficina de l’energia de 
l’Ajuntament de Sabadell. 
 
Adverteix que cal que mirem la factura i que comprovem que només tinguem 
contractada la potència que necessitem. 
 
El Sr. Manuel Gómez, públic assistent pregunta sobre el consum de les escales 
mecàniques al barri de Torre-romeu, ja que sempre es troben en funcionament. Vol 
saber si seria possible instal·lar un sensor. 
 
El Sr. Cristòbal Guillén, tècnic d’Espai Públic, el fet de mantenir les escales 
contínuament en funcionament evita el cost inicial que suposa haver d’engegar-les cada 
vegada que pugi una persona. No obstant això, s’estudiarà la millor solució per tal de 
reduir el màxim el seu cost, ja sigui mitjançant la possibilitat de regular el funcionament 
amb sensors o bé mitjançant programació horària. 
 
El Sr. Moya, vocal de l’AV de Torre-romeu, pensa que l’Ajuntament de Sabadell s’hauria 
d’aplicar el seu propi discurs en altres temes. Estan aplicant mesures només de pujar 
impostos, reduir salaris als funcionaris... ens trobem a nivell de salaris de l’any 2000, i 
cada cop hi ha més gent que està passant fam. 
 
També exposa que respecte a les escales mecàniques hi ha moltes hores que no hi 
passa ningú i per tant s’hauria de fer algun tipus de reducció del consum. 
 
Sra. Antònia Verdugo Ruiz, vocal de les entitats culturals pregunta sobre la instal·lació 
de nous comptadors que estan fent les companyies de la llum. 
 
Sr. Cristòbal Guillén, tècnic d’Espai Públic, comenta que últimament s’està fent el canvi 
de comptadors vells per uns de nous, ja que hi ha una normativa europea que obliga a 
aquest canvi. Recomana que revisem les factures per comprovar que el preu del lloguer 
sigui igual que el que estàvem pagant fins ara. 

 
El Sr. Ricard Estrada agraeix la intervenció del Sr. Sr. Cristòbal Guillén, tècnic d’Espai 
Públic. 

 
 
3. Informació dels representats en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat 
 

Pren la paraula la Sra. Micaela Sánchez i manifesta que la reunió va ser molt 
interessant. 
 
El Manuel Moya Moya, vocal de l’AV de Torre-romeu, comenta que la reunió va ser una 
mica descafeïnada. Es van explicar les diferents retallades que s’estan duent a terme 
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per part l’Ajuntament de Sabadell, destacant que s’han acomiadat a 19 treballadors/es 
entre ells, 3 càrrecs de confiança.  
 
En relació amb el teixit industrial de la ciutat de Sabadell van comentar que es troba en 
una bona posició. Així mateix, a la zona de Sant Pau de Riu-sec es crearan nous llocs 
de treball que bona falta fan a la ciutat i el país. 
 
EL Sr. Medina, vocal del PSC com a vocal del consell d’Esports comenta que es 
crearan unes taules de treball. 
 
Es va fer saber que desapareixeria el camp de futbol de barri de Campoamor i en el seu 
lloc es farà una zona d’estacionament provisional. La previsió és que quan hi hagi més 
recursos econòmics s’ampliarà el mercat municipal. 
 
També informa que s’han augmentat les taxes dels pavellons. 
 
Respecte de les piscines municipals, es baixa l’edat d’accés gratuït que passa a ser de 
7 a 4 anys, ja que l’Ajuntament de Sabadell havia detectat que venien nens/es d’altres 
municipis a fer-ne ús. 
 
Un altre tema que es va comentar va ser la Pista d’Atletisme, que es deficitària. Creu 
que Sabadell hauria de rebre una subvenció de la Generalitat, tal com reben altres 
organismes públics com és el cas del Palau de la Música.  
 
Pensa que també s’haurien de cobrar les activitats que es portessin a terme a la pista 
d’atletisme i només estar exemptes les que fossin de caire escolar. 
 
Per últim, en relació amb la construcció del nou camp de futbol al barri de Torre-romeu, 
cal comentar que a data d’avui no hi ha pressupost per fer-ne un de nou, tot i que hi 
havia un compromís polític de l’Ajuntament de Sabadell. No obstant, ara per ara hem de 
pensar que no és una necessitat ni una actuació urgent per tant ja es farà quan es 
pugui. 
 
El Sr. Manuel Moya, vocal de l’AV de Torre-romeu, pensa que s’hauria d’haver fet un 
estudi econòmic sobre la viabilitat de la pista d’atletisme abans de construir-la ja que ara 
suposa un infraestructura deficitària per l’Ajuntament de Sabadell. 
 
El Sr. Ricard Estrada comenta que la pista d’atletisme és important per a la ciutat, a més 
de ser una infraestructura diferenciadora de la resta de ciutats. Tot i que l’edifici no és 
sostenible econòmicament, arriben diners a la ciutat de manera indirecta, com pot ser 
per mitjà dels visitants que venen a la pista i gasten diners a la ciutat, etc. 
 
També cal dir que s’han demanat subvencions tant a la Diputació com a la Generalitat 
de Catalunya. 
 
El Sr. Ricard Estrada agraeix la intervenció dels representants del consells sectorials. 
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4. Comunicacions 
  
Seguidament el coordinador del districte enumera les actuacions fetes. 
 

 
5. Torn obert de paraules 

 
El Sr. Manuel Gómez, públic assistent pregunta com quedaran definits els espais de la 
plaça de Malniu de Torre-romeu un cop finalitzi l’obra del nou centre cívic. També 
pregunta quan es posarà la passarel·la que unirà el carrer de la Valira baixa amb el 
paratge del Romeu. Així mateix comenta que s’hauria de netejar el tema de les canyes. 
 
Andreu Barea, coordinador del Districte 7, diu que l’únic que canviaran són les 
dimensions de la plaça. Tot i això, es compromet a aclarir tots els dubtes i aclarir-los 
amb aquest veí del públic personalment en una propera trobada.  
 
 

Per últim, el president delegat, el senyor Ricard Estrada agraeix l’assistència dels vocals i 
públic assistents. 
 
El president delegat aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta 
acta. 
 
El secretari delegat Vist i plau  

El president delegat 
 
 


